
Det velfungerende Hørsholm Sygehus skal fortsætte  
Af Anne Ehrenreich, Medlem af Hørsholm Kommunalbestyrelse og kandidat til Regionsrådet (V) 
 
Det velfungerende Hørsholm Sygehus skal ikke lukke. Det skal fortsætte. Det er et vigtigt 
element i Venstres valgprogram til det kommende valg til Region Hovedstaden den 17. 
november 2009. Venstre har som det eneste parti i Regionen været modstander af at lukke 
det velfungerende Hørsholm sygehus. Mens flertallet bestående af bl.a. Socialdemokratiet og 
Konservative Folkeparti har besluttet, at det skal omdannes til psykiatrisk hospital, som end 
ikke Hørsholm eller Fredensborgs borgere vil få lov at benytte.  
 
Venstre vil arbejde for, at Hørsholm Sygehus – som satellit til Gentofte Sygehus – fortsætter 
som kirurgisk hospital og som eksperimenterende hospital for nye ledelsesmetoder. Derudover 
ønsker vi et scanning-center placeret på Hørsholm Sygehus, således at praktiserende læger 
direkte kan booke tider til patienter, hvor der er mistanke om alvorlig sygdom.  
 
Til trods for de massive protester mod lukningen af Hørsholm Sygehus, arbejder flertallet i 
regionsrådet fortsat for gennemførelse af den vedtagne plan om at flytte det psykiatriske 
center i Gentofte til Hørsholm sygehus. Dette fremgår bl.a. af regionsrådsformandens tale ved 
førstebehandlingen af budgetforslaget den 18. august 2009. Flytningen vil koste omkring 114 
millioner kroner. Samtidig foreslås en stor del af de relativt nyoprettede psykiatriske enestuer i 
Helsingør nu lukket. Flytningen til Hørsholm og lukningerne i Helsingør giver ikke mening. Jeg 
vil arbejde for, at regionens budget anvendes optimalt, og at borgerne sikres størst mulig 
kvalitet i tilbuddene.  
 
Venstre har brug for stærk opbakning i forbindelse med valget den 17. november, hvis vi skal 
realisere vores vision om at bevare Hørsholm Sygehus. Der skal ikke herske tvivl om, at jeg vil 
arbejde målrettet for dette resultat, hvis jeg bliver indvalgt i Regionsrådet.  
 


